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            Nieuwsblad voor

EEMSDELTA

De 25-jarige Laura Wil-
ke de Souza roept jon-
geren op te stemmen 

voor de verkiezingen voor 
de nieuwe gemeente Eems-

“Sportaccommoda-
ties moeten voor de 
dorpen behouden 

blijven. Het is van cruciaal 
belang om ook in de nieuwe 
gemeente Eemsdelta dicht-

delta. “Als je niet stemt, be-
paalt jouw oma straks jouw 
toekomst,” zegt ze onom-
wonden. “Er zijn een stuk 
meer ouderen dan jongeren 
en die gaan ook nog vaker 
naar de stembus, zo blijkt 
uit onderzoek. Dan staan wij 
als jongeren met 2-0 achter. 
Daarom is het zo belangrijk 
dat jongeren naar de stem-
bus gaan. We willen als VVD 
graag luisteren, maar dan 
moeten we wel iets horen.”

De VVD gaat op scholen in 
gesprek met jongeren en 
zoeken ze op in ons netwerk 
bij verenigingen in onze 
gemeente. In mei riep pre-
mier Rutte op dat jongeren 
moeten participeren in de 
coronacrisis. Op school, in 

bij huis te kunnen blijven 
sporten.” Dat zegt de 23-ja-
rige Bas Huizing. “Tijdens 
de coronacrisis is maar weer 
eens gebleken hoe cruciaal 
sporten is voor mensen. Veel 

de gemeente en bij hun ver-
eniging. Landelijk ontstond 
hieruit de Coalitie-Y. Dit kan 
ook in de Eemsdelta!
Jongeren, studenten en star-
ters zijn opgegroeid met 
computers en telefoons. Vol-
gens Laura  kennen sociale 
media geen geheimen voor 
deze groep. “Deze groep 
mensen kan nieuws goed 
van nepnieuws onderschei-
den. Verder is deze groep 
maatschappelijk betrokken. 

Dit was onder andere goed 
zichtbaar tijdens de klimaat-
protesten en de protesten 
voor Black Lives Matter. Wij 
hebben een mening en zijn 
niet bang om deze uit te dra-
gen. Jongeren en starters er-
varen geen problemen met 

mensen misten het sporten 
en het samenzijn tijdens en 
na het sporten.” 

Bas Huizing, VVD-kandiaat 
op plek 15, vindt dat men-
sen moeten kunnen sporten 
in hun eigen omgeving. Naar 
een grotere plaats reizen om 
te kunnen sporten is voor 
hem uit den boze. “Veel men-
sen hechten waarde aan het 
samenzijn na het sporten en 
willen na een drankje gewoon 
op de fiets naar huis te kun-
nen. Een goede sportaccom-
modatie is hierbij cruciaal.”

Als een sportaccommodatie 
in de buurt aanwezig is zul-
len jongeren volgens hem 
ook langer blijven hangen 
bij hun club of vereniging 
in het dorp. Bas: “Hierdoor 
voorkom je dat jongeren ge-
lijk uit de regio wegtrekken 
en blijven ze toch verbonden 
met het dorp waar ze van-
daan komen.”
Naast goede voorzieningen 
zijn ook vrijwilligers van cru-
ciaal belang voor clubs en ver-
enigingen. Bas Huizing is zelf 

Jongeren, geef je mening en ga naar de stembus!

Sportvoorzieningen van cruciaal belang

het vinden van betrouwbare 
informatie. Integendeel. In 
een kwestie van minuten kan 
een millennial een voor hem 
nieuw onderwerp volledig 
verkennen vanuit verschillen-
de invalshoeken. ‘Ik heb er 
geen verstand van’ is hooguit 
een tijdelijk probleem.” 
Laura is Green Ambassador 
van de Hanzehogeschool. Zij 
heeft recent haar diploma 
voor de opleiding Bedrijfs-
kunde gehaald en zij heeft 
een jong gezin met een 
zoontje van 14 maanden. 
Maatschappelijk betrokken 
ondernemen vindt ze be-
langrijk. Ze wil zoveel moge-
lijk voor de maatschappij be-
tekenen. “Ik heb tijdens mijn 
studie veel vrijwilligerswerk 
gedaan. Zo heb ik vijf jaar als 
vrijwilliger voor de Groning-
se Voedselbank gewerkt en 
stichtingen ondersteund met 
mijn kennis op het gebied 
van evenementen en acqui-
sitie.”

vrijwilliger bij voetbalvereni-
ging De Fivel in Zeerijp, waar 
hij ook scheidsrechter is in de 
jeugdafdeling. “Vrijwilligers-
werk hoeft niet beloond te 
worden met geld, maar wel 
met waardering,” vindt Bas. 
“In de afzonderlijke gemeen-
ten Appingedam, Loppersum 
en Delfzijl werden elk jaar 
waarderingsprijzen uitge-
reikt aan vrijwilligers die zich 
hadden ingezet voor een 
vereniging of evenement. 
Op deze manier laat je als 
gemeente zien dat je de in-
spanningen van vrijwilligers 

waardeert. Het laat tevens 
zien hoe belangrijk vrijwilli-
gers zijn.”

Bas vindt dat ook de jeugd als 
vrijwilliger bij een vereniging 
moet worden betrokken. Te-
vens moet er aandacht zijn 
voor nieuwe, verfrissende 
ideeën van jongeren binnen 
een vereniging of een orga-
nisatie. “Alleen als de jeugd 
actief betrokken wordt bij 
een vereniging, zorg je dat er 
aansluiting is van jongeren.”

‘Als je niet stemt,
bepaalt jouw oma jouw toekomst’

‘Jongeren willen na sporten
op de fiets naar huis kunnen’

 Naam: Laura Wilke 
de Souza

Leeftijd: 25
Verkiezingsplaats: 7

Naam: Bas Huizing
Leeftijd: 23

Verkiezingsplaats: 15

MogelijkmakerMogelijkmaker

Mogelijkmaker, dat was 
de fantastische rol die 
ik mocht hebben tijdens 

de Jongerentop Groningen. De 
jongerentop (JOT) vond vo-
rig jaar plaats in Appingedam 
met 750 jongeren uit zeven 
Noord-Groningse gemeenten. 
Mogelijkmaker, zo zie ik mijzelf 
ook als verbinder van jongeren 
met de politiek en gemeente. 
Met iedereen overigens, maar 
in dit tweede Nieuwsblad Eem-
delta staan de ideeën van jon-
geren op onze kandidatenlijst 
in de spotlight. We hebben als 
VVD ons best gedaan verjon-
ging in onze lijst te krijgen. En 
in alle bescheidenheid, dat is 
goed gelukt. Een goede mix van 
ervaring en jonge ambitieuze 
mensen, die zich inzetten voor 
de Eemsdelta. 

Als het met onze jongeren in de 
gemeente goed gaat, geldt dit 
over het algemeen ook voor de 
rest van de bewoners. De kansen 
zoals u kunt lezen in deze krant 
worden volop gezien. De jeugd 
vond bij de jongerentop ver-
schillende thema’s belangrijk. 
Als eerste worden genoemd het 
omgaan met elkaar, het milieu 
en klimaat, goede voorzienin-
gen, minder plastic en leuke ac-
tiviteiten. Wij moeten de jeugd 
een stem geven om dit voor hun 
zelf te kunnen invullen, want 
een ander punt dat door jon-
geren genoemd wordt, is dat ze 
graag invloed willen hebben. Zij 
moeten naar mijn mening in de 
kindvriendelijke gemeente die 
de Eemsdelta wil zijn, de ruimte 
krijgen de genoemde thema’s 
zelf in te vullen. Niet vóór de 
jongeren, maar dóór de jonge-
ren. Daar zet de VVD zich voor 
in. We zullen dat nadrukkelijk 
op de agenda blijven zetten als 
mogelijkmaker in onze nieuwe 
gemeente Eemdelta. 
In deze krant daarom ook onze 
jongeren 
aan het 
woord.
Eduard 
Mulder, 
Lijsttrekker 
VVD Eems-
delta
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“Evenementen als 
DelfSail en Eurocup 
zijn evenementen 

waar we trots op mogen 
zijn. Het toont dat de regio 
Eemsdelta veel te bieden 
heeft en dat stralen we met 
dit soort evenementen lan-
delijk uit.” Aan het woord 
is VVD-kandidaat op plaats 
11, Roy Boxmeer (29). Hij is 
oprichter en voorzitter van 
Eurocup en bestuurslid van 
DelfSail. Twee evenementen 
van naam. Niet alleen in de 
regio, maar zelfs ver buiten 
onze landsgrenzen.

Negen jaar geleden begon 
Roy Boxmeer samen met een 
aantal andere twintigers het 
indoor voetbalevenement 
Eurocup voor jonge voet-
baltalenten van profclubs. 
Inmiddels is het uitgegroeid 
tot een evenement waar top-
teams uit de hele wereld aan 
meedoen, tot Brazilië aan 
toe. Jaarlijks komen 10.000 
toeschouwers naar Delfzijl. 
“Het trekt een enorme me-
dia-aandacht en dat is goed 
voor de regio. We hebben 
hiermee laten zien dat jon-
ge mensen ook iets groots 
kunnen organiseren,” zegt 
Boxmeer. Eurocup draait vol-
ledig op vrijwilligers. Zo’n 
150 mensen zijn een week 
lang actief om Eurocup in 
goede banen te leiden. Het 
evenement omvat inmiddels 
ook een schoolvoetbaltoer-
nooi, een damestoernooi en 
pubquizen. Voor iedere doel-
groep is er wel iets.
Hetzelfde geldt ook voor 
DelfSail. Ook dat draait op 
enorm veel vrijwilligers en 
brengt net als Eurocup veel 
mensen op de been. Beide 

“Ieder kind of jongere 
moet zich aan kunnen 
sluiten bij een club of 

vereniging. Hier kunnen en 
mogen geen obstakels voor 
zijn. Of het nou scouting, 
rugby of schaken is, er is voor 
elke jongere wel ergens een 
plek waar hij zich thuis kan 
voelen, zichzelf kan zijn, maar 
bovenal zichzelf kan ontwik-
kelen en het beste in zichzelf 
naar boven kan halen.” Chris 
Ronde vindt het van groot 
belang dat iedereen dezelfde 
startpositie krijgt.

Chris: “Immers voor een 
goed gebouw is een sterke 
fundatie nodig. Jong geleerd 
is oud gedaan. Jezelf ontwik-
kelen is niet iets wat je in je 
eentje doet. Dit is een proces 
wat je samen met anderen 
doormaakt. Het is daarom 
ook van enorm belang dat 
ieder kind of jongere lid kan 
worden van een club of ver-
eniging. Want alleen door 
met anderen dit ‘avontuur’ 
aan te gaan kom je er ach-
ter wat jijzelf wilt en vooral 
ook wat je niet wilt. Wat je 

evenementen geven de regio 
kleur op de wangen en zor-
gen ervoor dat de Eemsdel-
ta-regio ertoe doet. “Juist dit 
soort evenementen zijn het 
bewijs dat wanneer we sa-
men ergens de schouders on-
der zetten, je de regio kunt 

laten bloeien en groeien. Dat 
is toch schitterend!”
De organisatie van grote eve-
nementen kost Roy Boxmeer 
en zijn jonge gezin veel tijd. 

leuk vindt en wat juist niet, 
maar bovenal waar je passie 
ligt en waar jij je voor in wilt 
zetten.”
Zelf zit Chris Ronde bij de 
scouting en rugby. Beide 
clubs hebben hem veel ge-
bracht. “Ik heb geleerd sa-
men te werken. En ik heb 
ontdekt dat je niet alleen 
op de wereld bent en dat er 
heel veel verschillende men-
sen zijn. Beide verenigingen 
hebben een grote bijdrage 
aan mijn ontwikkeling gele-
verd, dus vind ik dat ik iets 

terug moet doen. Bij beide 
verenigingen ben ik pen-
ningmeester geweest, en 
heb daardoor van dichtbij 
mogen ervaren wat de pro-
blemen kunnen zijn. Tevens 
ben ik al bijna 15 jaar leiding 
binnen scouting Fivelgroep. 
Daardoor heb ik op organi-

“Maar ik neem dat voor lief, 
want het is belangrijk dat het 
gebeurt.”
Roy Boxmeer was jarenlang 
salesmanager bij FC Gronin-
gen. Hij kent de Groningse 
zakenwereld op zijn duimp-
je. Werkte vervolgens bij de 

Economic Board Groningen 
(EBG). Daar was het zijn taak 
om met zijn contacten, net-
werk en zakelijke ervaring 
bedrijven voor de Eemsdelta 

satorisch vlak ook veel kennis 
opgedaan. Ik vind dat ieder-
een deze mogelijkheid moet 
hebben. Geld mag daarbij 
geen barrière zijn. Gelukkig 
zijn er in de gemeente aller-
lei mogelijkheden waar je ge-
bruik van kunt maken, als je 
ouders het wat minder breed 
hebben. Dus dat jouw ouders 
minder verdienen is geen ar-
gument. Je moet er zelf ook 
iets voor doen. Maak die stap 
als jongere.”
Volgens het jonge VVD-lid is 
het is niet alleen goed voor 

de jongere zelf. “Het is ook 
goed voor de club of vereni-
ging. Dankzij jou kan de club 
zich ook verbeteren. Hoe 
meer leden des te meer mo-
gelijkheden er voor een club 
zijn. Help jezelf en je club, 
maar bovenal: ‘laat niets je in 
de weg staan’.”

DelfSail en Eurocup geven Eemsdelta landelijke uitstraling

Ieder kind moet lid kunnen zijn van een club

aan te trekken. En met suc-
ces, want mede dankzij de in-
zet van Boxmeer kwamen er 
14 bedrijven naar de nieuwe 
gemeente. Maar het onder-
nemersbloed kroop waar het 
niet gaan kon en is hij begin 
dit jaar een nieuwe uitdaging 
aangegaan als algemeen di-
recteur bij Heuvelman GSO. 

‘’Echt een prachtig bedrijf,” 
zegt Boxmeer, “we zijn actief 
als aannemer, maar ook in 
transport, grondverzet, op- 
en overslag en we hebben 
tevens een hoveniersbedrijf. 
Juist de diversiteit en de on-
derlinge verbindingen maakt 
dit bedrijf zo dynamisch.’’ 

 ‘Grote evenementen
laten de regio bloeien’

‘Bij een club kan
een jongere zichzelf ontwikkelen’

Naam: Roy Boxmeer
Leeftijd: 29

Verkiezingsplaats: 11

Naam: Chris Ronde
Leeftijd: 29

Verkiezingsplaats: 8
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VVD-kandidatenlijst:
Vernieuwing met

jongeren en
behoud van ervaring

VVD Eemsdelta kandidatenlijst Gemeenteraad- 
verkiezingen Gemeente Eemsdelta 18 november 2020
1. Eduard Mulder 

( Delfzijl )

2. Hans Ronde 
( Delfzijl )

3. Bert Jan Huizing 
( Zeerijp )

4. Frans Ozinga  
( Stedum )

5. Rutger Smit 
( Delfzijl )

6. Jenz Verbogt 
( Appingedam)

7. Laura Wilke de Souza 
( Delfzijl )

8. Chris Ronde 
( Delfzijl )

9. Tineke Naafs 
( Wagenborgen )

10. Eise Luitjens 
( Loppersum )

11. Roy Boxmeer 
( Delfzijl )

12. Hans Meijer 
( Appingedam )

13. Johan Veenstra 
( Godlinze )

14. Willemien Snijder 
( Wagenborgen )

15. Bas Huizing 
( Zeerijp )

16. Hans Paul Heuvelman 
( Delfzijl )

17. Ben Keizer 
( Woldendorp )

18. Arjan Boersma 
( Delfzijl )

19. Meindert Mossel 
( Delfzijl )

20. Harold Suk 
( Huizinge )

21. Leonie van den Hoek 
( Delfzijl )

22. Jur Huizinga 
( Eenum )

23. Pieter Vermeij 
( Delfzijl )

24. Ritchy Boxmeer 
( Delfzijl )

25. Jan Westerhof 
( Woldendorp )

26. Arie Heuvelman 
( Delfzijl )

De VVD wil een pak-
ket aan maatregelen 
om de veiligheid in de 

nieuwe gemeente Eemsdel-
ta te verhogen. “Want de 
basisvoorwaarde om te le-
ven in een fijne omgeving, 
is dat je je veilig voelt,” zegt 
kandidaat-raadslid Rutger 
Smit. “Er valt nog winst te 
behalen op het gebied van 
whatsapp-buurtpreventie, 
het verlichten van fietspa-
den en het inzetten van jon-
gerenwerkers.”

“Een fusie van gemeen-

ten biedt kansen. We kun-
nen van elkaar leren en de 
krachten bundelen, ook op 
het gebied van veiligheid”, 
zo vindt de 19-jarige Rutger 

Smit, die tweedejaarsstu-
dent rechtsgeleerdheid aan 
de Rijksuniversiteit Gronin-
gen is. Volgens de VVD moet 
whatsapp-buurtpreventie 
waar het nog niet gebruikt 

wordt, gestimuleerd wor-
den. “Uit wetenschappelijk 
onderzoek is gebleken dat in 
wijken die whatsapp-buur-
preventie hebben, het aantal 

inbraken met maar liefst de 
helft afnam. Hier moet de 
nieuwe gemeente Eemsdel-
ta op blijven inzetten”, vindt 
Rutger. 
Verschillende dorpen en wij-

Veiligheid basisvoorwaarde voor fijne leefomgeving
ken in Appingedam, Delf-
zijl en Loppersum gebruikt 
al whatsapp-buurpreven-
tie. De VVD wil dat de ge-
meente Eemsdelta actief 
wijken gaat stimuleren met 
whatsapp-buurpreventie. 
“Veiligheid is een belangrijke 
taak van de overheid. Dus bij 
uitstek iets wat de gemeen-
te op kan pakken. Al is het 
maar het (deels) beschikbaar 
stellen van de borden. Met 
zoiets kleins valt al enorm 
veel winst te behalen.”
In de buurtpreventie moet 
zoveel mogelijk samenge-
werkt worden met de wijk-
agenten. 

“Wijkagenten zijn de ogen 
en de oren van de straat. 
Zij kunnen als beste de klei-
ne criminaliteit bestrijden 
en voorkomen dat het er-
ger wordt. Daarnaast zijn zij 
het aanspreekpunt voor de 
bewoners. Zo wordt buurt-
preventie nog effectiever,” 
meent Rutger, die al op jon-
ge leeftijd maatschappelijk 
actief was en onder andere 
in de jongerenadviesraad 
van de provincie zit.
Een ander preventiemiddel 
is het inzetten van jonge-
renwerkers en de projecten 
die daar geïnitieerd worden. 

‘Met whatsapp-buurtpreventie
nemen inbraken met helft af’

”Deze mensen staan dichtbij 
jongeren.. Met de juiste hulp 
kunnen ze op het rechte pad 
blijven. We hebben in ons 
gebied al last van bijvoor-
beeld jeugdbendes en deze 
problematiek mag niet nog 
meer uitbreiden. De samen-
werking tussen partijen en 
verenigingen die hiermee te 
maken hebben, is van enorm 
belang.”

Tenslotte wil de VVD dat 
fietspaden beter verlicht wor-
den. Rutger: “Met name in de 
buitengebieden zijn sommige 
fietspaden erg slecht verlicht, 
terwijl er wel veel gebruik 
van wordt gemaakt. Door 
fietspaden beter te verlichten 
verhogen we het gevoel van 
veiligheid en maken meer 
mensen gebruik van fietspa-
den, ook als het donker is. 
De VVD vindt het van belang 
dat onderzocht wordt welke 
fietspaden in aanmerking ko-
men voor betere verlichting. 
Ook inwoners wordt om hun 
mening gevraagd.”
“Met deze maatregelen ben 
ik ervan overtuigd dat de ge-
meente Eemsdelta veiliger 
zal worden. De VVD gaat zich 
hier in ieder geval hard voor 
maken”, concludeert Rutger 
Smit.

Naam: Rutger Smit   
Leeftijd: 19   

Verkiezingsplaats: 5
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HERINDELINGS-
VERKIEZINGEN 

18 november 2020

Als starter op de wo-
ningmarkt heb je het 
tegenwoordig niet 

makkelijk. Dat weet Frans 
Ozinga (29) als geen ander. 
“De huizenprijzen rijzen de 
pan uit. Als je wilt bezichti-
gen, ben je één van de vele 
geïnteresseerden. En het 
krijgen van een hypotheek 
is ook nog niet zo makke-
lijk, al dan niet veroorzaakt 
door het hebben van een 
studieschuld.” Volgens Frans, 
VVD-kandidaat op plek 4, 
willen jongeren dolgraag in 
hun eigen dorp blijven wo-
nen, maar is het woningaan-
bod niet toereikend genoeg.

Voor jongeren in de gemeen-
te Eemsdelta is het verhaal 
niet anders dan elders in het 
land. Frans Ozinga: “Veel 
jongeren zouden dolgraag 
in hun eigen dorp willen blij-
ven wonen, maar het vinden 
van een (betaalbare) woning 
is schier onmogelijk. Deels 
komt dit doordat mensen 

uit de stad de weg naar de 
mooie en rustige dorpen in 
onze gemeente hebben ge-
vonden. Stonden huizen ja-
ren geleden nog een hele tijd 

te koop, nu worden zelfs de 
meest bouwvallige huizen in 
een mum van tijd verkocht.”
“Maar een nog groter pro-
bleem is misschien nog wel 
dat er simpelweg te weinig 
nieuwe huizen worden bij-
gebouwd,” zo zegt Frans 
Ozinga, die zelf in december 
2018 van de stad Groningen 
naar Stedum verhuisde. “In ’t 
Zandt worden zelfs meer hui-
zen gesloopt dan gebouwd. 
Zonde, en daarmee geef je 
volgens mij het verkeerde 

signaal af. Zo wordt de leeg-
loop van het dorp juist ver-
sterkt in plaats van tegenge-
gaan. Willen we de dorpen 
leefbaar houden dan zullen 

we ervoor moeten zorgen 
dat het woningaanbod in 
die dorpen op peil blijft. En 
dat vooral in overleg met de 
bewoners, zodat het aan-
bod wordt aangepast aan 
het juiste type woning waar 
vraag naar is. Voor starters 
op de woningmarkt geldt 
dat zeker.”

Frans Ozinga vindt dat de 
gemeente zich hiervoor zou 
moeten inspannen. Er wor-
den al veel projecten uitge-

Zorgen dat woningaanbod voor starters in Eemsdelta op peil blijft
voerd in het kader van de 
versterkingsoperatie, maar 
de gemeente zou volgens 
hem ook particuliere wo-
ningbouwinitiatieven de 
ruimte moeten geven. 
Frans: “Hierbij valt bijvoor-
beeld te denken aan de aan 
populariteit winnende tiny 
houses. Daarnaast moeten 
mensen ook makkelijk en 
snel kunnen zien welke mo-
gelijkheden zij hebben om 
hun huis te vergroten of aan 
te passen. Uiteraard blijft het 
het belangrijkste dat de ge-
meente er zorg voor draagt 
dat er voldoende koop- en 
huurwoningen worden ge-
bouwd. Zeker nu starters 
geen overdrachtsbelasting 
meer hoeven te betalen, zou 
het mooi zijn als veel jonge-
ren in onze gemeente daar 
de komende jaren profijt 
van kunnen hebben en een 
mooie woning kunnen ko-
pen in één van de vele mooie 
plaatsen die onze gemeente 
rijk is!”

 ‘Jongeren willen 
dolgraag in 

eigen dorp blijven wonen’

Hoe zorgen we voor een leefbare omgeving?

• Gebruik ideeën van bewoners
• Eerst bouwen en dan slopen
• Eemsdelta profileren door dichtbij 

lokale identiteit te blijven
• Vaart maken met binden van jongeren
• Realistische transitie naar duurzame energie

Naam: Frans Ozinga   
Leeftijd: 29

Verkiezingsplaats: 4


